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Protokół Nr XV/16  

z obrad XV Sesji Rady Powiatu w Suwałkach 

 

Obrady XV Sesji Rady Powiatu w Suwałkach odbyły się 20 maja 

2016 r. w sali Nr 129, w budynku przy ul. Świerkowej 60 w Suwałkach.   

  

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu w Suwałkach 

Grzegorz Mackiewicz. Obrady rozpoczęły się o godz. 15
00

. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie obrad i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady otwierając obrady powitał w/z Komendanta 

Miejskiego Policji w Suwałkach Pana Jarosława Golubka, Komendanta 

Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach Pana Bogdana 

Wierzchowskiego, Powiatowego Lekarza Weterynarii w Suwałkach Pana 

Remigiusza Franciszka Kuleszę, w/z Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Suwałkach Panią Elżbietę Bednarko, Powiatowego Inspektora 

Nadzoru Budowlanego Powiatu Ziemskiego Suwałki Pana Mirosława 

Szczesnego, Kierownika Delegatury w Suwałkach Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska w Białymstoku Panią Wiesławę Blusiewicz, Dyrektora 

Rejonu Energetycznego Suwałki Pana Adama Słuchockiego, w/z Naczelnika 

Urzędu Celnego w Suwałkach Pana Jana Luty, w/z Wojskowego Komendanta 

Uzupełnień w Suwałkach Pana mjr Wyszkowskiego, Prezesa Zarządu 

Spółdzielni Mleczarskiej Rospuda w Filipowie Pana Henryka Masalskiego, 

Dyrektora Szpitala Wojewódzkiego im. dr Ludwika Rydygiera w Suwałkach, 

Przewodniczącego Rady Gminy Jeleniewo Pana Jana Bieleckiego, 

Przewodniczącego Rady Gminy Filipów Pana Radosława Świerzbina.  

Przewodniczący Rady powitał dyrektorów, kierowników jednostek 

organizacyjnych powiatu suwalskiego: Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  

w Suwałkach – Panią Teresę Dzienuć, Pana Marka Dziemiana – Dyrektora 

Zarządu Dróg Powiatowych w Suwałkach, Dyrektora Zespołu Szkół im. gen. 

L.M. Paca w Dowspudzie – Pana Jana Kazimierza Orłowskiego, Dyrektora 

Domu Dziecka w Pawłówce – Pana Waldemara Jerzego Pstrzoch, Dyrektora 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Lipniaku oraz Kierownika Zakładu 

Aktywności Zawodowej SOWA w Lipniaku – Panią Bożennę Jadwigę 

Chmielewską, Skarbnika Powiatu – Panią Elżbietę Olejnik, Powiatowego 

Rzecznika Konsumentów – Panią Grażynę Kuklińską,  Sekretarza Powiatu – 

Pana Cezarego Grzegorza Zwolińskiego.  

Przewodniczący Rady powitał naczelników wydziałów Starostwa 

Powiatowego w Suwałkach: Panią Jolantę Sawicką, Panią Celinę Puchalską, 

Pana Konrada Charmuszko, Pana Stanisława Żukowskiego, Pana Ryszarda 

Kalinowskiego (Lista zaproszonych Gości – załącznik nr 1). 
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Przewodniczący Rady powitał Radnych Rady Powiatu (Lista obecności 

Radnych – załącznik nr 2)  

Przewodniczący Rady stwierdził, że na 15 radnych ustawowego składu 

rady, w obradach uczestniczy 13 radnych:  

 

1. Bukowski Rafał Konrad 

2. Burzyński Marian       

3. Chlebus Andrzej   

4. Gryszkiewicz Irena   

5. Kleszczewski Zbigniew    

6. Kowalewski Witold 

7. Łuniewski Artur    

8. Mackiewicz Grzegorz  

9. Mackiewicz Zbigniew   

10. Małachowski Sławomir  

11. Ołdakowski Szczepan  

12. Szwengier Stanisław   

13. Truchan Anna Danuta     

 

Nieobecni: 

1. Biłda Stefan 

2. Dziatkowski Marek  

      

Przewodniczący Rady stwierdził, że istnieje prawomocne quorum  

do podejmowania uchwał.  

 

Ad. 2. 

Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Państwo Radni otrzymali 

porządek obrad wraz z materiałami, w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XIV sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Rozpatrzenie „Informacji Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa miasta Suwałki i powiatu 

suwalskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2015 roku”. 
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8. Rozpatrzenie „Rocznego sprawozdania z działalności Komendanta 

Miejskiego Policji w Suwałkach oraz informacji o stanie bezpieczeństwa 

i porządku publicznego za 2015 rok”. 

9. Rozpatrzenie „Sprawozdania z realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej  

na terenie powiatu suwalskiego w roku 2015”. 

10. Rozpatrzenie „Informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie 

powiatu suwalskiego za 2015 rok”. 

11. Rozpatrzenie „Informacji z działalności Powiatowego Inspektoratu 

Nadzoru Budowlanego Powiatu Ziemskiego Suwałki w 2015 roku”. 

12. Rozpatrzenie „Informacji Podlaskiego Wojewódzkiego Inspektora 

Ochrony Środowiska o stanie środowiska na terenie województwa 

podlaskiego w 2014 roku” oraz „Informacji Podlaskiego Wojewódzkiego 

Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska na terenie 

powiatów: suwalskiego grodzkiego i suwalskiego ziemskiego w 2014 

roku”. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu 

Suwalskiego. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół ponadgimnazjalnych na terenie powiatu suwalskiego. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia 

do realizacji zadania „Suwalszczyzna i Suvalkija – nasze dziedzictwo 

historyczne i natura dla turysty” w ramach projektu transgranicznego w 

programie „Program Europejska Współpraca Terytorialna Interreg V-A 

LITWA – POLSKA 2014 – 2020” i zabezpieczenia w budżecie na lata 

2017 – 2018 środków finansowych na realizację tego zadania. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia 

do realizacji zadania mającego na celu poprawę jakości świadczonych 

usług w Starostwie Powiatowym w ramach projektu transgranicznego w 

programie „Program Europejska Współpraca Terytorialna Interreg V-A 

LITWA – POLSKA 2014 – 2020” i zabezpieczenia w budżecie na lata 

2017 – 2018 środków finansowych na realizację tego zadania. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego 

zakładu budżetowego pn. Zakład Aktywności Zawodowej SOWA w 

Lipniaku z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych za 2015 r. 

do budżetu Powiatu. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 

2016 rok. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na 

lata 2016 – 2025. 
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20. Rozpatrzenie informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej wraz z wykazem przedsięwzięć na lata 2015 – 2022 za 2015 

rok. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2015 rok  wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

powiatu za 2015 rok.    

22. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu                        

w Suwałkach. 

23. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

24. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są propozycje lub uwagi  do zmiany 

porządku obrad sesji. Dodał, że chce wprowadzić jeszcze jeden punkt                      

do porządku obrad sesji mianowicie „rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Nr I/8/14 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 1 grudnia 2014 r. 

w sprawie ustalenia przedmiotu działania oraz składu osobowego Komisji 

Finansowej”. Dodał, że proponowany punkt dotyczy jego złożonej rezygnacji  

z członkostwa w Komisji Finansowej. Nadal będzie działał w Komisji Polityki 

Społecznej.  

 

Innych propozycji zmian do porządku obrad sesji nie wniesiono.  

 

Proponowany porządek obrad po wprowadzonej zmianie: 

 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XIV sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Rozpatrzenie „Informacji Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa miasta Suwałki i powiatu 

suwalskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2015 roku”. 

8. Rozpatrzenie „Rocznego sprawozdania z działalności Komendanta 

Miejskiego Policji w Suwałkach oraz informacji o stanie bezpieczeństwa 

i porządku publicznego za 2015 rok”. 

9. Rozpatrzenie „Sprawozdania z realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej  

na terenie powiatu suwalskiego w roku 2015”. 

10. Rozpatrzenie „Informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie 

powiatu suwalskiego za 2015 rok”. 

11. Rozpatrzenie „Informacji z działalności Powiatowego Inspektoratu 

Nadzoru Budowlanego Powiatu Ziemskiego Suwałki w 2015 roku”. 
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12. Rozpatrzenie „Informacji Podlaskiego Wojewódzkiego Inspektora 

Ochrony Środowiska o stanie środowiska na terenie województwa 

podlaskiego w 2014 roku” oraz „Informacji Podlaskiego Wojewódzkiego 

Inspektora Ochrony Środowiska o stanie środowiska na terenie 

powiatów: suwalskiego grodzkiego i suwalskiego ziemskiego w 2014 

roku”. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr I/8/14 

Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 1 grudnia 2014 r. w sprawie ustalenia 

przedmiotu działania oraz składu osobowego Komisji Finansowej. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu 

Suwalskiego. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół ponadgimnazjalnych na terenie powiatu suwalskiego. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia 

do realizacji zadania „Suwalszczyzna i Suvalkija – nasze dziedzictwo 

historyczne i natura dla turysty” w ramach projektu transgranicznego w 

programie „Program Europejska Współpraca Terytorialna Interreg V-A 

LITWA – POLSKA 2014 – 2020” i zabezpieczenia w budżecie na lata 

2017 – 2018 środków finansowych na realizację tego zadania. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia 

do realizacji zadania mającego na celu poprawę jakości świadczonych 

usług w Starostwie Powiatowym w ramach projektu transgranicznego w 

programie „Program Europejska Współpraca Terytorialna Interreg V-A 

LITWA – POLSKA 2014 – 2020” i zabezpieczenia w budżecie na lata 

2017 – 2018 środków finansowych na realizację tego zadania. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego 

zakładu budżetowego pn. Zakład Aktywności Zawodowej SOWA w 

Lipniaku z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych za 2015 r. 

do budżetu Powiatu. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 

2016 rok. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na 

lata 2016 – 2025. 

21. Rozpatrzenie informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej wraz z wykazem przedsięwzięć na lata 2015 – 2022 za 2015 

rok. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2015 rok  wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

powiatu za 2015 rok.    

23. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w 

Suwałkach. 
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24. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

25. Zamknięcie obrad. 

 

Głosowanie nad przyjęciem zaproponowanego porządku obrad: 

 

 za przyjęciem porządku głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu             -  0 Radnych 

 

Zaproponowany porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.3.  

Przyjęcie protokołu z obrad XIV Sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół zwyczajowo                    

był wyłożony w Biurze Rady Powiatu. Zapytał, czy są uwagi do treści 

protokołu.  

Uwag nie wniesiono. 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z obrad XIV Sesji Rady Powiatu 

w Suwałkach: 

 

za przyjęciem protokołu głosowało   - 13 Radnych 

przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu             -  0 Radnych 

 

Protokół z obrad XIV Sesji Rady Powiatu w Suwałkach został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad.4. 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Sprawozdanie z działalności 

Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie międzysesyjnym z posiedzenia                     

w dniu 11 maja 2016 r. Państwo Radni otrzymali na posiedzeniach Komisji 

Rady. 

Zapytał, czy są uwagi, pytania do przedłożonego sprawozdania. 

 Pytań i uwag nie wniesiono.   

 

Głosowanie nad przyjęciem Sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu                   

w Suwałkach w okresie międzysesyjnym: 
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za przyjęciem sprawozdań głosowało             - 13 Radnych 

przeciwko                  -  0  

wstrzymało się od głosu                -  0  

 

 Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie 

międzysesyjnym zostało przyjęte jednogłośnie (załącznik Nr 3). 

 

Ad.5.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

  

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie interpelacji i zapytań.  

Interpelacji i zapytań nie wniesiono.  

 

Ad.6. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

 Przewodniczący Rady zamknął punkt z uwagi na jego 

bezprzedmiotowość.  

 

Ad.7.  

Rozpatrzenie „Informacji Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa miasta Suwałki i powiatu 

suwalskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2015 roku”. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Pana Bogdana 

Wierzchowskiego Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej           

w Suwałkach o wprowadzenie do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

 Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach Bogdan 

Wierzchowski przekazał, że jeśli chodzi o stan bezpieczeństwa na terenie 

powiatu suwalskiego to ten stan nie zmienił się. Mam nadzieję, że poczucie 

bezpieczeństwa naszych mieszkańców również się nie zmieniło, a wręcz 

przeciwnie, jest jeszcze na wyższym poziomie. Tak jak powiedziałem                           

na Komisji ilość jednostek to w Suwałkach jest jedna jednostka ratowniczo – 

gaśnicza natomiast jeśli chodzi o jednostki ochotniczych straży pożarnych to ta 

liczba nie zmniejszyła się. Jednostki OSP zostały doposażone w sprzęt, 

szkolimy je intensywnie, aby ten poziom bezpieczeństwa utrzymywać                          

na odpowiednim  poziomie i po prostu do każdego zdarzenia wyjeżdżać. Dodam 

tylko tyle jeżeli chodzi o ilość interwencji to w 2015 roku odnotowaliśmy                      

o jedno zdarzenie więcej niż w ubiegłym roku tj. 2014. 

Przewodniczący Rady przekazał, że przedmiotowa informacja była 

analizowana na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu 20 maja br. 

Zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania. 
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Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag  

„Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach 

o stanie bezpieczeństwa miasta Suwałki i powiatu suwalskiego w zakresie 

ochrony przeciwpożarowej w 2015 roku” została przyjęta (pismo znak: 

MO.5420.14.2016.MŁ z dn. 11.03.2016 r. - załącznik Nr 4).  

 

Ad.8.  

Rozpatrzenie „Rocznego sprawozdania z działalności Komendanta 

Miejskiego Policji w Suwałkach oraz informacji o stanie bezpieczeństwa                      

i porządku publicznego za 2015 rok”. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Pana Jarosława Golubka 

w/z Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach o wprowadzenie do 

przedmiotowego punktu porządku obrad. 

 Pan Jarosław Golubek w/z Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach 

przekazał: „Panie Przewodniczący, Panie Starosto,  Szanowni Radni, Szanowni 

Państwo, krótko i na temat ponieważ program jest napięty, poziom 

bezpieczeństwa naszego Powiatu utrzymuje się na podobnym poziomie. 

Wychodząc jednak naprzeciw postulatom społeczeństwa zawartych w czasie 

konsultacji społecznych, w czasie tworzenia map bezpieczeństwa będzie 

zorganizowany posterunek Policji w Bakałarzewie obejmujący swoim zasięgiem 

Gminę Bakałarzewo i Gminę Raczki. Stąd też Policja wróci w te rejony krótko 

mówiąc na stałe. Rozważana jest również koncepcja odtworzenia posterunku 

Policji w Szypliszkach. Posterunek ten zostanie utworzony pod warunkiem, że 

zostanie udostępniony lokal. Jeżeli są jakieś pytania to z chęcią odpowiem. Nie 

chciałbym Państwa zanudzać liczbami ale z chęcią udzielę odpowiedzi. Liczba 

przestępstw utrzymuje się na podobnym poziomie. To są niewielkie wahania  

co do liczby przestępstw kryminalnych, liczba wypadków ma tendencję 

spadkową, liczba ofiar utrzymuje się na podobnym poziomie. Stąd też poziom 

bezpieczeństwa oceniany jest można przyjąć, że zadowalający. Naszym 

zamierzeniem jest ograniczenie liczby tych przestępstw, ograniczenie przede 

wszystkim tych zdarzeń groźnych dla społeczeństwa a zatem wypadków, kolizji 

drogowych, stąd też nasze działania ukierunkowane są na zdecydowane 

zapobieganie tym groźnym i negatywnie ocenianym przez społeczeństwo 

zdarzeniom. Wypadki drogowe są najpoważniejszą kategorią takich zdarzeń.  

Na terenie powiatu takich groźnych zdarzeń kryminalnych raczej nie ma typu 

napady i groźne pobicia.  

Przewodniczący Rady przekazał, że przedmiotowe sprawozdanie było 

analizowane na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu 20 maja br. 

Zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag 

„Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji  

w Suwałkach oraz informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego 

za 2015 rok” zostało przyjęte  (pismo znak: TD.0151.145.2016 z dn. 16.02.2016 

r. - załącznik Nr 5).  

 

Ad.9.  

Rozpatrzenie „Sprawozdania z realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej  

na terenie powiatu suwalskiego w roku 2015”. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Pana Remigiusza 

Franciszka Kuleszy Powiatowego Lekarza Weterynarii w Suwałkach  

o wprowadzenie do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

 Powiatowy Lekarz Weterynarii w Suwałkach Pan Remigiusz Franciszek 

Kulesza przekazał: „ Dzień dobry Państwu, w sumie nie jestem pierwszy raz na 

sesji Rady tutaj, byłem już kilka razy w innej funkcji. Bardzo dziękuję za miłe 

powitanie i ja ze swojej strony dołożę wszelkich starań, żeby współpraca 

pomiędzy Powiatowym Inspektoratem Weterynarii i Starostwem, szczególnie 

Rada układała się jak najlepiej. Kolega Grabowski na pewno na posiedzeniu 

Komisji przedstawiał Państwu bardzo szczegółowo pewne rzeczy. Takim 

zadaniem w szczególności ważnym dla Państwa jest afrykański pomór świń. Z 

ostatnich doniesień mamy 93 przypadki pomoru świń u dzików i na przestrzeni 

dzisiejszego dnia w Polsce wystąpiło tylko 10 przypadków u dzików w 

porównaniu z krajami sąsiednimi, tam jest nawet 200, 150 przypadków. Nasze 

zadanie tutaj polega na tym, żeby niestety nie dopuścić do rozprzestrzeniania się 

tej choroby. Choroba ta może zostać utajniona, ale nasze przedsięwzięcia, nie 

tylko naszego powiatu jako suwalskiego bo cztery gminy naszego powiatu 

wchodzi w ten obszar ochronny, czyli z takimi jakby lekkimi ograniczeniami co 

do przemieszania świń, ale mamy sytuacje opanowaną w całym województwie, 

tak, że na razie jest wszystko w porządku. Poza tym nadzór nad higieną środków 

spożywczych, czy utylizacją, itd. sprawowany jest w należytym porządku.  

Przewodniczący Rady przekazał, że przedmiotowe sprawozdanie było 

analizowane na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu 20 maja br. 

Zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag 

„Sprawozdanie z realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej na terenie powiatu 

suwalskiego w roku 2015” zostało przyjęte (pismo znak: PIW-

Ad.0133.1.2016(2) - załącznik Nr 6).  

  

Ad.10.  

Rozpatrzenie „Informacji o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie 

powiatu suwalskiego za 2015 rok”. 
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Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Pani Elżbiety Bednarko  

w zastępstwie Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Suwałkach 

o wprowadzenie do przedmiotowego punktu porządku obrad. 

Pani Elżbieta Bednarko w zastępstwie Państwowego Powiatowego 

Inspektora Sanitarnego w Suwałkach przekazała, że wszystkie obiekty, placówki 

podlegające nadzorowi Państwowej Inspekcji Centralnej w 2015 roku zostały 

skontrolowane, oczywiście może kilka placówek wypadło, te, które może  

w międzyczasie zakończyły działalność. Można ocenić, że w 2015 r. stan 

sanitarny powiatu ziemskiego jest dobry. W zakresie szczepień ochronnych 

wykonano prawie 100% szczepień zalecanych, obowiązkowych w wieku od 

zera do lat dziewiętnastu. Nie wykonano 0,1 szczepień, które 

najprawdopodobniej wynikały z przeciwskazań lekarskich. Placówki ochrony 

zdrowia, kąpieliska, woda dla ludzi przeznaczona do spożycia, wszystkie te 

placówki spełniały normy. Nie stwierdzono naruszeń w tym zakresie. Placówki 

oświatowo – wychowawcze również działały, stan techniczny jest zadowalający 

placówek oświatowych. Może tylko warto tutaj wspomnieć, że w szkołach 

zarówno w powiecie nie ma to tutaj większego znaczenia trochę chciałabym 

zwrócić uwagę na to, że sanitariaty dla uczniów jednak zgodnie                                  

z rozporządzeniem Ministra Edukacji Narodowej nie są zaopatrywane w papier 

toaletowy i środki czystości. Tutaj czasami mamy monity od rodziców, ale jeżeli 

sprawdzimy to potem już sytuacja raczej nie powtarza się w takiej placówce, ale 

tutaj w tym zakresie trochę w szkołach można byłoby poprawić. 

Przewodniczący Rady przekazał, że przedmiotowa informacja była 

analizowana na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu 20 maja br. 

Zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionej informacji. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag 

„Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie powiatu suwalskiego 

za 2015 rok” została przyjęta (załącznik Nr 7).  

 

Ad.11.  

Rozpatrzenie „Informacji z działalności Powiatowego Inspektoratu 

Nadzoru Budowlanego Powiatu Ziemskiego Suwałki w 2015 roku”. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Pana Mirosława 

Szczesnego Powiatowego Inspektora  Nadzoru Budowlanego Powiatu 

Ziemskiego Suwałki o wprowadzenie do przedmiotowego punktu porządku 

obrad. 

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego Powiatu Ziemskiego 

Suwałki Pan Mirosław Szczesny przekazał: „Panie Przewodniczący, Szanowna 

Rado, Szanowni Goście, przy realizacji zadań z zakresu nadzoru budowlanego 



11 
 

działalność inspektoratu  scedowana jest przede wszystkim na prowadzenie 

spraw z zakresu udzielania pozwolenia na użytkowanie, oczywiście te 

pozwolenia objęte były obowiązkową kontrolą zrealizowanych inwestycji, 

prowadzeniu postępowań z zakresu szeroko rozumianej samowoli budowlanej. 

Postępowanie te kończyły się legalizacją bądź też nakazami rozbiórki, 

wprowadzeniu postepowań naprawczych przy legalizacji było to niezgodnie z 

warunkami pozwolenia na budowę a także prowadzenie działalności 

inspekcyjno – kontrolnej w zakresie realizowanych budowli jak również 

obiektów budowlanych będących w użytkowaniu. Były też postępowania 

egzekucyjne mające na celu wyegzekwowanie obowiązków nałożonych na nas 

tymi inwestycjami. Mogę powiedzieć, że wszystkie sprawy jakie wpłynęły  

i wnioski do naszego Inspektoratu zostały rozpoznane. Nie pozostała ani jedna 

sprawa, ani jeden wniosek, który nie byłby załatwiony. Rozpatrywane były 

także na bieżąco skargi.  

Przewodniczący Rady przekazał, że przedmiotowa informacja była 

analizowana na posiedzeniu Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu w dniu  

19 maja br. Zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionej informacji. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag „Informacja  

z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego Powiatu 

Ziemskiego Suwałki w 2015 roku” została przyjęta (pismo znak: PNB.034.2.16 

z dn. 30.03.2016 r. - załącznik Nr 8).  

 

Ad.12.  

Rozpatrzenie „Informacji Podlaskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 

Środowiska o stanie środowiska na terenie województwa podlaskiego  

w 2014 roku” oraz „Informacji Podlaskiego Wojewódzkiego Inspektora 

Ochrony Środowiska o stanie środowiska na terenie powiatów: suwalskiego 

grodzkiego i suwalskiego ziemskiego w 2014 roku”. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Pani Wiesławy Blusiewicz 

Kierownika Delegatury w Suwałkach Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 

Środowiska w Białymstoku o wprowadzenie do przedmiotowego punktu 

porządku obrad. 

Przewodniczący Rady przekazał, iż z Panią Kierownik ustalił, że w tym 

roku porozmawiamy jesienią jeszcze na temat 2015 r.  

 Kierownik Delegatury w Suwałkach Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Środowiska w Białymstoku Pani Wiesława Blusiewicz przekazała, że  

rzeczywiście mamy tutaj dużą różnicę czasową ze względu na złożoność 

opracowań, które będą wykonywane i które są wykonywane  do raportów 

całościowych. Dlatego odniosę się może do informacji z 2014 r., ale jest ona 

prawie taka sama jak za rok 2015. Od wielu lat stan jakości środowiska  

na terenie powiatu nie zmienia się, jest w stanie dobrym, poza komponentem 
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jakim jest hałas, głównie wokół ciągów komunikacyjnych są przekroczenia 

zarówno na terenie miasta jak i na terenie powiatu wzdłuż całej trasy nr 8, czyli 

w stronę Budziska. Miejmy nadzieję, że ta sytuacja zmieni się jak się wybuduje 

obwodnica, o której tak się ciągle mówi. Natomiast w zakresie jakości powietrza 

są przekroczenia niewielkie w zakresie pełno pyłu. Jakość wód 

powierzchniowych i podziemnych jest w stanie ogólnie rzecz biorąc dobrym. 

Jest to jedno z najczystszych miejsc jeżeli chodzi o jakość powietrza i jakość 

wód w Polsce.   

Przewodniczący Rady przekazał, że przedmiotowe informacje były 

analizowane na posiedzeniu Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu w dniu  

19 maja br. oraz na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej w dniu 20 maja br.  

Zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionej informacji. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag „Informacja 

Podlaskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska o stanie 

środowiska na terenie województwa podlaskiego w 2014 roku” oraz 

„Informacja Podlaskiego Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska  

o stanie środowiska na terenie powiatów: suwalskiego grodzkiego i suwalskiego 

ziemskiego w 2014 roku” zostały przyjęte (pismo znak: DMS.7016.6.2016   

z dn. 5.05.2016 r. - załącznik Nr 9).  

 

Ad.13.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr I/8/14 Rady 

Powiatu w Suwałkach z dnia 1 grudnia 2014 r. w sprawie ustalenia 

przedmiotu działania oraz składu osobowego Komisji Finansowej. 

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że jako członek Komisji Finansowej 

zrezygnował z jej członkostwa z różnych względów. Dodał, że jest też 

praktycznie na każdym posiedzeniu Zarządu Powiatu, więc te informacje są jak 

najbardziej mu dostępne. Niestety czasowo w tej chwili nie dysponuje. Dodał, iż 

myśli, że członkostwo w Komisji Polityki Społecznej będzie wystarczające i 

poprosił jednocześnie, aby Rada przyjęła tę zmianę.   

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały                     

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami.  

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Finansową  

w dniu 19 maja br.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 19 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 10). 
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Przewodniczący Rady przekazał, że Zarząd Powiatu w Suwałkach w dniu 

dzisiejszym również zajmował się przedmiotowym projektem uchwały 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Starostę o przedstawienie opinii           

Zarządu Powiatu w Suwałkach w przedmiotowej sprawie. 

Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał, że Zarząd Powiatu w dniu 

dzisiejszym również zaopiniował powyższy projekt uchwały pozytywnie.  

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2016 rok: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XV/97/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 20 maja 

2016 r. w sprawie zmiany uchwały Nr I/8/14 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 

1 grudnia 2014 r. w sprawie ustalenia przedmiotu działania oraz składu 

osobowego Komisji Finansowej została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 11). 

 

Ad.14.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu 

Suwalskiego. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pana Starosty o kilka słów 

wprowadzenia  do przedmiotowego projektu uchwały.  

 Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał, że stan bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu 

Suwalskiego określamy na podstawie złożonych informacji i sprawozdań. Taką 

jedną informacją była złożona dzisiaj na Komisji Polityki Społecznej a także 

dzisiaj na sesji Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej 

w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa Miasta Suwałki i Powiatu Suwalskiego w 

zakresie ochrony przeciwpożarowej a także danych pozyskanych w dokumencie 

Wojewody Podlaskiego tj. „ocena stanu zabezpieczenia przeciwpowodziowego 

Województwa podlaskiego a także Krajowego Zarządu Gospodarki Wodnej  

w dokumentach: mapa zagrożenia powodziowego, mapa ryzyka powodziowego, 

z których wynika, że zagrożeń powodziowych w naszym powiecie nie ma. 

Mamy trzy takie większe rzeki tj. Szeszupa, Czarna Hańcza i Rospuda, które 

biegną korytami w dolinach polodowcowych, na ogół nie zdarzają się takie 

wypadki klęski żywiołowej w postaci podtopień, takich, które miałyby wymiar 

jakiś znaczny. Jeżeli chodzi o stan bezpieczeństwa przeciwpożarowego to 
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wiemy, że z roku na rok się on poprawia ze względu na coraz sprawniejsze 

działanie  służb naszych służb przeciwpożarowych. Mam na myśli tutaj 

Komendę Miejską Państwowej Straży Pożarnej jak też i jednostek Ochotniczych 

Straży Pożarnych w każdej Gminie. One są coraz lepiej uzbrojone w sprzęt a 

także wyszkolone i wydaje mi się, że sobie dobrze radzą ze wszelkimi 

zagrożeniami i zdarzeniami, jakie mają miejsce. W związku z tym proponuje 

podjąć uchwałę Rady Powiatu w tej sprawie w brzmieniu, że Rada Powiatu 

pozytywnie ocenia stan bezpieczeństwa przeciwpożarowego, zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego powiatu suwalskiego.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały                     

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami.  

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Polityki 

Społecznej w dniu 20 maja br.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 20 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 12). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego Powiatu Suwalskiego: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XV/98/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 20 maja 

2016 r. w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa przeciwpożarowego i 

zabezpieczenia przeciwpowodziowego Powiatu Suwalskiego została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 13). 

 

Ad.15.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych 

szkół ponadgimnazjalnych na terenie powiatu suwalskiego. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pana Wicestarosty o kilka słów 

wprowadzenia  do przedmiotowego projektu uchwały.  

 Wicestarosta Witold Kowalewski przekazał, że zgodnie z ustawą  

o systemie oświaty Rada Powiatu ustala sieć ponadgimnazjalnych szkół 
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publicznych na terenie powiatu. W związku z tym, że w ostatnim czasie 

zlikwidowano Zasadniczą Szkołę Zawodową dla Dorosłych istnieje konieczność 

uaktualnienia sieci szkół ponadgimnazjalnych na terenie powiatu. W ramach tej 

sieci szkoły ponadgimnazjalne będą funkcjonowały w Dowspudzie, które 

funkcjonują, jak również Liceum Ogólnokształcące w Przerośli, które wchodzi 

w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących, ponieważ Rada Gminy w Przerośli 

dotychczas takiej uchwały w sprawie  likwidacji nie podjęła. Powyższy projekt 

został pozytywnie zaopiniowany przez Podlaskiego Kuratora Oświaty.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały                     

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami.  

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Polityki 

Społecznej w dniu 20 maja br.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 20 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 14). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych na terenie powiatu 

suwalskiego. 

  

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XV/99/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 20 maja 

2016 r. w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych 

na terenie powiatu suwalskiego została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 15). 

 

Ad.16.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia          

do realizacji zadania „Suwalszczyzna i Suvalkija – nasze dziedzictwo 

historyczne i natura dla turysty” w ramach projektu transgranicznego              

w programie „Program Europejska Współpraca Terytorialna Interreg V-A 

LITWA – POLSKA 2014 – 2020” i zabezpieczenia w budżecie na lata 2017 

– 2018 środków finansowych na realizację tego zadania. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pana Starosty o kilka słów 

wprowadzenia  do przedmiotowego projektu uchwały.  
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 Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał, że w miesiącu marcu został 

ogłoszony nabór wniosków do programu transgranicznego, współpracy 

transgranicznej Interreg V-A LITWA – POLSKA. Odbyły się spotkania z 

potencjalnym partnerem ze strony Litewskiej. Tym partnerem w przypadku 

powiatu suwalskiego będzie samorząd Rejonu Wyłkowyszki. Chcemy wspólnie 

złożyć dwa projekty. Ten obecny do którego jest przygotowana uchwała  jest 

takie zadanie pod hasłem „Suwalszczyzna i Suvalkija – nasze dziedzictwo 

historyczne i natura dla turysty”. Chcemy wzbogacać istniejący szlak 

turystyczny w infrastrukturę po stronie polskiej i po stronie litewskiej. Uchwała 

ta ma charakter intencyjny. Chodzi o to, abyśmy mogli złożyć wniosek, bo jest 

to wymóg formalny do tego, aby taka uchwała została podjęta a realizacja tego 

przedsięwzięcia będzie miała miejsce w latach 2017 – 2018, nie będzie to duże 

obciążenie budżetu z tego względu, że udział własny wynosi 15 %. Dlatego też 

wydaje się, że warto spróbować pozyskać środki zewnętrzne na tego typu 

zadanie.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały                     

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami.  

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Finansową                

i Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu w dniu 19 maja br. oraz Komisję 

Polityki Społecznej w dniu 20 maja br.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 19 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 16). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji                    

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu poinformował,  

iż Komisja w dniu 19 maja br. zaopiniowała pozytywnie przedłożony projekt 

uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 17). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 20 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 18). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

wyrażenia woli przystąpienia do realizacji zadania „Suwalszczyzna i Suvalkija – 

nasze dziedzictwo historyczne i natura dla turysty” w ramach projektu 
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transgranicznego w programie „Program Europejska Współpraca Terytorialna 

Interreg V-A LITWA – POLSKA 2014 – 2020” i zabezpieczenia w budżecie na 

lata 2017 – 2018 środków finansowych na realizację tego zadania. 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XV/100/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 20 maja 

2016 r. w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji zadania 

„Suwalszczyzna i Suvalkija – nasze dziedzictwo historyczne i natura dla 

turysty” w ramach projektu transgranicznego w programie „Program Europejska 

Współpraca Terytorialna Interreg V-A LITWA – POLSKA 2014 – 2020”  

i zabezpieczenia w budżecie na lata 2017 – 2018 środków finansowych  

na realizację tego zadania została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 19). 

 

Ad.17.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia              

do realizacji zadania mającego na celu poprawę jakości świadczonych usług 

w Starostwie Powiatowym w ramach projektu transgranicznego                         

w programie „Program Europejska Współpraca Terytorialna Interreg V-A 

LITWA – POLSKA 2014 – 2020” i zabezpieczenia w budżecie na lata 2017 

– 2018 środków finansowych na realizację tego zadania. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pana Starosty o kilka słów 

wprowadzenia  do przedmiotowego projektu uchwały.  

 Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał, że podobnie jak w przypadku 

poprzedniej uchwały również i tutaj prosimy o podjęcie uchwały intencyjnej na 

realizacje drugiego projektu, którego zadaniem jest poprawa jakości 

świadczonych usług w Starostwie Powiatowym w ramach tego samego 

programu. Po stronie litewskiej ten sam samorząd Rejonu Wyłkowyszki również 

będzie podobne zadanie realizował w stosunku do siedziby swojego samorządu. 

Chcemy poprawić otoczenie przed Starostwem, czyli zmodernizować obecne 

chodniki, wymienić oświetlenie, wybudować dodatkowo parking z boku 

budynku, Tam pozyskaliśmy od władz Miasta odpowiednią działkę. Chcemy 

tam umieścić również kojec na pojemniki na odpady a także miejsce na 

umiejscowienie mobilnego agregatu prądotwórczego, który ma służyć na 

potrzeby zarządzania kryzysowego.  Po stronie litewskiej również są prace 

związane z modernizacją i remontem siedziby Merostwa. Podobnie jak w 

tamtym projekcie również i w tym udział własny wynosi 15 %, pozostałe są to 

środki unijne. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały                     

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami.  
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Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Finansową                

i Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu w dniu 19 maja br. oraz Komisję 

Polityki Społecznej w dniu 20 maja br.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 19 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 20). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji                    

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu poinformował,  

iż Komisja w dniu 19 maja br. zaopiniowała pozytywnie przedłożony projekt 

uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 21). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 20 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 22). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

wyrażenia woli przystąpienia do realizacji zadania mającego na celu poprawę 

jakości świadczonych usług w Starostwie Powiatowym w ramach projektu 

transgranicznego w programie „Program Europejska Współpraca Terytorialna 

Interreg V-A LITWA – POLSKA 2014 – 2020” i zabezpieczenia w budżecie 

 na lata 2017 – 2018 środków finansowych na realizację tego zadania. 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XV/101/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 20 maja 

2016 r. w sprawie wyrażenia woli przystąpienia  do realizacji zadania mającego 

na celu poprawę jakości świadczonych usług w Starostwie Powiatowym                        

w ramach projektu transgranicznego w programie „Program Europejska 

Współpraca Terytorialna Interreg V-A LITWA – POLSKA 2014 – 2020”                    

i zabezpieczenia w budżecie na lata 2017 – 2018 środków finansowych                    

na realizację tego zadania została podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 23). 
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Ad.18.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego 

zakładu budżetowego pn. Zakład Aktywności Zawodowej SOWA                         

w Lipniaku z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych za 2015 r. 

do budżetu Powiatu. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pani Skarbnik Powiatu  o kilka słów 

wprowadzenia  do przedmiotowego projektu uchwały.  

 Skarbnik Powiatu Elżbieta Olejnik przekazała, że zgodnie z ustawą                   

o finansach publicznych samorządowy zakład budżetowy wpłaca do budżetu 

jednostki macierzystej nadwyżkę środków obrotowych ustalono na koniec 

okresu sprawozdawczego, chyba że organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego postanowi inaczej. Zdaniem Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

której kontrolę mieliśmy w roku bieżącym uchwałę taką podejmuje organ 

stanowiący co rocznie mimo, iż w stosunku do zakładu aktywności zawodowej 

istnieje obligatoryjny obowiązek przekazywania nadwyżki środków obrotowych 

na Fundusz Aktywności Zawodowej. Zatem co roku powielanie tej samej 

uchwały jest jakby tutaj zbędne, ale skoro jest taki wymóg zatem przedstawiam 

Państwu stosowną uchwałę do zatwierdzenia.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały                     

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami.  

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Finansową                

w dniu 19 maja br.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 19 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 24). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego pn. Zakład Aktywności 

Zawodowej SOWA w Lipniaku z obowiązku wpłaty nadwyżki środków 

obrotowych za 2015 r. do budżetu Powiatu: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XV/102/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 20 maja 

2016 r. w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego pn. Zakład 
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Aktywności Zawodowej SOWA w Lipniaku z obowiązku wpłaty nadwyżki 

środków obrotowych za 2015 r. do budżetu Powiatu została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 25). 

 

Ad.19.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu                  

na 2016 r. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pani Skarbnik o kilka słów 

wprowadzenia  do przedmiotowego projektu uchwały.  

 Skarbnik Powiatu Elżbieta Olejnik przekazała, że zmiany w budżecie 

powiatu na 2016 r. w projekcie uchwały Rady Powiatu polegają na zwiększeniu 

planu dochodów budżetowych o kwotę 71.052 zł. Są to głównie zmiany  

w planie Zarządu Dróg Powiatowych. Jest tutaj pomoc finansowa z Gminy 

Jeleniewo oraz zmiany te polegają także na zmniejszeniu planu Zarządu Dróg 

Powiatowych o kwotę 122.958 zł. Te zmniejszenia wynikają z dotacji 

otrzymanych z tytułu pomocy finansowych z Gminy Finansowej i Gminy 

Filipów również na inwestycje drogowe. Natomiast w planie wydatków 

zwiększa się wydatki o kwotę 417.903 a zmniejsza się o 469.809 zł. Po 

dokonanych zmianach budżet wynosi: dochody ogółem 26.033.514 zł zaś 

wydatki 28.114.685 zł.  

 Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał, iż w tych zmianach w budżecie 

zgodnie z naszą intencją po otrzymaniu od Dyrekcji Szpitala Wojewódzkiego  

w Suwałkach takiej petycji, prośby o zakup sprzętu na potrzeby oddziału 

urologicznego. Myśmy to przedyskutowali na posiedzeniach Komisji i wszyscy 

Radni wyrazili pozytywny pogląd na to, żebyśmy wygospodarowali w budżecie 

środki w wysokości 86.000 zł na zakup aparatu usg dla Szpitala. Pani Skarbnik 

poszukała środków i udało się nam wygospodarować taką kwotę. Także w tych 

zmianach, o których Pani Skarbnik mówiła jest również ta kwota wynosząca 

86.000 zł z przeznaczeniem na dotację dla Szpitala Wojewódzkiego w 

Suwałkach na zakup tego aparatu. Korzystając z okazji z Panem 

Przewodniczącym wyrażamy taką chęć i wolę, żeby Pan Dyrektor Szpitala nam 

trochę opowiedział o tym jak Szpital działa, jak się rozwija, jakie są plany na 

najbliższe lata. Dodał, iż wydaje mu się, że ta nasza wola to wynika z tego, iż 

chcemy podkreślić, że nam bardzo zależy, żeby ten Szpital Wojewódzki również 

się dobrze rozwijał i miał nowoczesny sprzęt i żeby dobrze służył mieszkańcom 

zarówno Miasta jak i Powiatu Suwalskiego. Jest to może symboliczna kwota, 

ale wyraża ona właśnie dobre chęci i przykład może dla innych samorządów też 

chcieli tak podchodzić do tych spraw dotyczących ochrony zdrowia, które 

dotyczy nas wszystkich, wszystkich mieszkańców powiatu. Myślę, że jest to 

słuszne zadanie i słuszny cel, żeby w ten sposób postępować mimo, że szpital 

nie jest naszą jednostką. Jest jednostką prowadzoną przez samorząd 

województwa.  



21 
 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt uchwały opiniowany  

był przez Komisję Finansową i Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu w dniu  

19 maja br. oraz Komisję Polityki Społecznej w dniu 20 maja br.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 19 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 26). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji                    

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu poinformował,  

iż Komisja w dniu 19 maja br. zaopiniowała pozytywnie przedłożony projekt 

uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 27). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 20 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 28). 

  

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2016 rok: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XV/103/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 20 maja  

2016 r. w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2016 rok została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 29). 

 

 Przewodniczący Rady oddał głos Dyrektorowi Szpitala Wojewódzkiego 

w Suwałkach. 

 Dyrektor Szpitala Wojewódzkiego w Suwałkach Pan Adam Szałanda 

przekazał: „Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowni Państwo Radni i 

Goście, bardzo dziękuję przede wszystkim za zrozumienie potrzeb naszego 

szpitala, ale przede wszystkim naszych pacjentów. Chciałbym przybliżyć 

troszeczkę obraz naszego szpitala bo on się dynamicznie zmienia. Jest to jak Pan 

Starosta tutaj wspomniał szpital wojewódzki, który swoim oddziaływaniem 

obejmuje rejon północno – wschodni naszego województwa, naszego kraju i 
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bardzo wiele usług świadczymy już w tej chwili innym mieszkańcom innych 

regionów z całej Polski. Jest to podmiot, który jest zauważalny w strukturach  

u świadczeniodawców. Szpital, który na dzień dzisiejszy dysponuje 21 

oddziałami specjalistycznymi. Na dzień dzisiejszy 18 poradni specjalistycznych. 

Wszystko wskazuje na to, że od 1 lipca uruchomimy 5 nowych poradni 

specjalistycznych. Wszystko w tym kierunku idzie, są rozmowy z NFZ. Szpital 

dynamicznie się rozwija, chyba wszyscy to zauważamy. Najlepszym 

wskaźnikiem jest ilość hospitalizacji. Na dzień dzisiejszy za ubiegły rok 

wykonaliśmy ponad 37 tys. hospitalizacji. Średnio wzrost w ciągu ostatnich 4 lat 

to wzrost średnio 2 tys. hospitalizacji rocznie. W ramach ambulatoryjnej opieki 

specjalistycznej rok ubiegły zamknęliśmy niemal 80 tys. porad 

specjalistycznych. To są już duże cyfry, które robią wrażenie na nas wszystkich, 

to praktycznie średniostatystycznie każdy mieszkaniec Miasta Suwałki i 

Powiatu przeszedł przez naszą poradnie. Zresztą zauważamy to po numerach 

rejestracyjnych samochodów, jakie się u nas pojawiają. Bardzo dużo pacjentów 

mamy z Warmii i Mazur, z woj. podlaskiego, z rejonów południowych. Robimy 

bardzo ciekawe, specjalistyczne zabiegi, ale żeby robić te zabiegi, pomimo 

kadry musi być sprzęt diagnostyczny. Stąd w ostatnim czasie stawiamy bardzo 

duży nacisk na aparaturę i sprzęt diagnostyczny, bo najlepszy fachowiec bez 

aparatury, bez badań nic nie jest w stanie zrobić. Stąd nasze działania były w 

kierunku doposażenia zakładu diagnostyki obrazowej, zakup nowego tomografu 

w ostatnim czasie, uruchomiliśmy pracownię rezonansu magnetycznego,  

co prawda przez inny podmiot, ale on służy naszym mieszkańcom, naszym 

pacjentom. W pełni został zmodernizowany zakład diagnostyki obrazowej 

poprzez doposażenie w nowy aparat USG, nowością było uzupełnienie pracowni 

badań mammograficznej. Tutaj ta wykrywalność nowotworów wzrosła. 

Czasami zastanawiam się w jakiej nieświadomości żyliśmy jeżeli chodzi nawet 

o moich pracowników. Wykrywalność jest taka duża, że mam problemy z kadrą. 

Niestety takie są dane statystyczne. Jednak lepiej jest to wykryć wcześniej i móc 

zapobiegać i dawać szansę na wyleczenie.  W ubiegłych latach 

ukierunkowaliśmy rozwój szpitala idąc w kierunku poradni dla kobiet, w 

kierunku diagnostyki onkologicznej. Teraz postawiliśmy trochę na urologię, 

gdzie większość pacjentów, głównie my mężczyźni chociaż nie tylko, stąd 

zakupujemy też bardzo specjalistyczny sprzęt mówimy tutaj o laserze 

holmowym, który już testowaliśmy przez ostatnie dwa dni. Tutaj też samorząd 

Miasta finansuje zakup tej aparatury. Tutaj dzięki Państwu kupimy nowy aparat 

usg, który również zwiększy możliwość diagnostyki. Między innymi jest to 

współpracujący sprzęt, który ułatwi i zwiększy wydajność a nowe procedury 

usuwania złogów w nerkach, nie będziemy musieli przeżywać tych 

drastycznych uderzeń falowych, które rozkruszają kamienie, będziemy to robili 

w sposób taki bardziej cywilizowany, ale to dzięki właśnie tej aparaturze. 

Chciałbym podkreślić, że to zaufanie rośnie, z jednej strony poprzez 

zwiększenie ilości hospitalizacji i udzielonych porad, czyli to zaufanie 
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pacjentów rośnie do tego szpitala, ale widzimy pozytywne odwrócenie sytuacji, 

jeśli chodzi o kadrę lekarską i pielęgniarską. Na dzień dzisiejszy w szpitalu 

zdobywa specjalizację ponad 40 nowych lekarzy, co jeszcze dwa lata temu  

to były pojedyncze jednostki, czyli to zaufanie do tego szpitala rośnie. Widzimy 

powrót również kadry średniego personelu, mówię o pielęgniarkach, mamy już 

przypadki, że wracają Panie z Anglii i zatrudniają się u nas. Zatem to chyba też 

dobrze świadczy, że idziemy w dobrym kierunku. Chciałbym tutaj podziękować 

większości Państwu, ponieważ współpracujemy z Powiatowym Urzędem Pracy, 

z Komendą Straży, z nadzorami, dzięki wysiłkowi Państwa wszystkich jest  

to możliwe, że będziemy mieli tą usługę medyczną na jak najwyższym poziomie  

i chyba nam na tym zależy. Dziękuję bardzo”.  

  Przewodniczący Rady przekazał, że dziękuje za te słowa. Dodał, że na ile  

nasze możliwości finansowe skromne pozwalają na tyle jesteśmy w stanie 

przekazać te środki. 

 

Ad.20.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 

2016 – 2025. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższa uchwała jest konsekwencją 

poprzedniej uchwały, czyli wprowadzonych zmian w budżecie powiatu  

na 2016 r. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały                     

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami.  

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Finansową  

i Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu w dniu 19 maja br. oraz Komisję 

Polityki Społecznej w dniu 20 maja br.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 19 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 30). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji                    

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu poinformował,  

iż Komisja w dniu 19 maja br. zaopiniowała pozytywnie przedłożony projekt 

uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 31). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 20 maja br. zaopiniowała pozytywnie 
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przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 32). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2015 – 2022:  

  

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0 

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XV/104/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 20 maja 

2016 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2015 – 2022 została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 33). 

 

Ad.21  

Rozpatrzenie informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej wraz z wykazem przedsięwzięć na lata 2015 – 2022 za 2015 rok. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pani Skarbnik o kilka słów 

wprowadzenia  do przedmiotowego projektu uchwały.  

 Skarbnik Powiatu Elżbieta Olejnik przekazała, że Wieloletnia Prognoza 

Finansowa Powiatu Suwalskiego została uchwalona na lata 2015 – 2022                         

ze względu na fakt spłaty zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i wykup 

obligacji. Za 2015 r. wykonanie uwzględnia faktyczne dane wynikające z ksiąg 

rachunkowych. Wyliczone wskaźniki na podstawie danych z ksiąg 

rachunkowych określone w artykule 243 i 244 ustawy o finansach publicznych 

spełniają wymagania wynikające właśnie z tych artykułów ustawy o finansach 

publicznych.   

 Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższą informację Państwo radni 

otrzymali. Przedstawiona informacja była przedmiotem posiedzenia Komisji 

Rewizyjnej w dniu 5 maja br, Komisji Finansowej i Komisji Promocji  

i Rozwoju Powiatu w dniu 19 maja br. oraz Komisji Polityki Społecznej w dniu 

20 maja br.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania do przedstawionej 

informacji.  

 Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag „Informacja  

o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej wraz z wykazem 

przedsięwzięć na lata 2015 – 2022 za 2015 rok” została przyjęta (uchwała  
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Nr LIII/154/2016 Zarządu Powiatu w Suwałkach z dn. 16.03.2016 r. - załącznik 

Nr 34).  

 

Ad.22  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2015 rok  wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

powiatu za 2015 rok.    

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że Zarząd Powiatu w Suwałkach w dniu 

18 marca br. przedłożył Radzie Powiatu sprawozdanie z wykonania budżetu 

powiatu za 2015 r. oraz  informację o stanie mienia komunalnego powiatu 

(pismo znak: ORG.300.1.2016.EK z dn. 18.03.2016 r. – załącznik Nr 35), zaś 

w dniu 28 kwietnia br. sprawozdanie finansowe obejmujące dwa bilanse, 

sporządzone na dzień 31.12.2015 r. (pismo znak: WFB.3035.20.2016 z dn. 

28.04.2016 r. - załącznik Nr 36). Powyższe dokumenty Państwo Radni 

otrzymali. 

 Przewodniczący Rady poprosił Pana Starostę o kilka słów wprowadzenia. 

Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał, że w 2015 roku mieliśmy dość 

dobry budżet chociaż w stosunku pewnie do innych samorządów nawet i 

powiatowych to nie ma się czym chwalić. Jesteśmy w sumie nie takim dużym 

powiatem dodatkowo jeszcze pozbawionym ośrodka miejskiego, ale budżet 

zamykał się kwotą po stronie dochodów na koniec roku w wysokości 34 mln zł. 

W momencie realizacji tych dochodów zamknął się kwotą 33.595.074,69 zł co 

stanowiło 98,51 % planu. Natomiast po stronie wydatków na koniec roku ten 

budżet zamknął się kwotą 33.036.123 zł. Jest to prawie 95 % założonego planu. 

Jeżeli chodzi o dochody to muszę się powtarzać tak jak co roku głównymi 

pozycjami naszych dochodów powiatu są środki pochodzące z budżetu państwa 

w postaci subwencji i dotacji. Dochody własne stanowią niestety niewiele, ale 

około 14 %, pochodzą z różnego rodzaju opłat. Przypominam Państwu, że 

powiat nasz nie ma władztwa powiatowego, czyli nie uzyskujemy dochodów 

własnych z podatków lokalnych co jest inaczej w przypadku gmin i miasta. W 

związku z tym, te możliwości powiatu jeżeli chodzi o zadania prorozwojowe, 

inwestycyjne są też ograniczone. Nie mniej jednak muszę powiedzieć, że ten 

budżet tak był realizowany, że nie wystąpiły żadne zagrożenia w ciągu roku i 

wszystkie zadania ustawowe i te które planowaliśmy zostały w zasadzie 

zrealizowane. Nie zaciągnęliśmy dodatkowych zobowiązań, na koniec roku nie 

wystąpiły takie zobowiązania wymagalne, co też świadczy o dobrym 

gospodarowaniu środkami przyznanymi powiatowi. Zrealizowaliśmy szereg 

zadań inwestycyjnych. Wszystkie te zadania zamknęły się kwotą około 7 mln zł. 

co stanowi prawie 20 % budżetu po stronie wydatków. Wydaje się, że był to 

dość dobry rok. Zrealizowaliśmy jedenaście projektów również przy udziale 

środków unijnych. Kwota środków unijnych uzyskana wynosiła ponad 5 mln zł. 

Niestety jeśli chodzi o drogi to mieliśmy problemy z uzyskaniem środków na 
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modernizację dróg tak jak z resztą i w tym roku tych możliwości jest niewiele, 

zwłaszcza jeśli chodzi o środki pochodzące z Unii, z Regionalnego Programu 

Operacyjnego tutaj nie ma żadnych możliwości, z Programu Modernizacji Dróg 

Lokalnych, z rządowego programu, mimo składanych wniosków również nie 

udało się nam uzyskać dofinansowania ze względu na kryteria. Nawet już i w 

mediach słychać o tych kryteriach, które promują drogi wiejskie, gdzie uzyskuje 

się dużo punktów za poprawę bezpieczeństwa na tych drogach czyli 

wprowadzeniu różnego rodzaju rozwiązań inżynieryjnych typu ronda, wysepki, 

światła sygnalizacyjne na przejściach dla pieszych a my po prostu budując 

drogi, poprawiając dostępność komunikacyjną z poszczególnych wsi do 

ośrodków gminnych, czy do Miasta Suwałki niestety nie mamy takich potrzeb i 

możliwości, stąd też przegrywamy. Ale mieliśmy tutaj wsparcie ze strony 

samorządów gminnych, które również rozumieją potrzeby budowy dróg nie 

tylko swoich, ale i powiatowych, one często są ważniejsze niż drogi gminne na 

obszarze poszczególnych gmin i służą mieszkańcom na co dzień. Tak że ze 

wszystkich prawie gmin pozyskaliśmy środki na współfinansowanie naszych 

zadań inwestycyjnych. Budżet planowany miał się zamknąć deficytem w 

wysokości przekraczającej kwotę ponad 700.000 zł, jednak w wyniku tej 

właściwej gospodarki środkami uzyskaniem dodatkowych dochodów zamknął 

się nadwyżką budżetową w wysokości około 550 tys. zł. Chcę podkreślić, że po 

przedłożeniu tego sprawozdania do Regionalnej Izby Obrachunkowej 

uzyskaliśmy pozytywną opinię, również i Komisja Rewizyjna otrzymała 

pozytywną opinię, ale o tym to na pewno będzie mówił Pan Przewodniczący. 

Jeżeli będą pytania odnośnie realizacji budżetu to bardzo proszę, ja w imieniu 

Zarządu Powiatu zwracam się do Państwa o przyjęcie tego sprawozdania.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do sprawozdania                

z wykonania budżetu powiatu za 2015 r. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 Przewodniczący Rady przekazał  że uchwała RIO w sprawie wyrażenia 

opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Suwałkach sprawozdaniu  

z wykonania budżetu za 2015 r. wpłynęła w dniu 18 kwietnia 2016 r., którą 

Państwo Radni również otrzymali (kserokopia uchwały Nr RIO.V – 00321-9/16 

z dn. 14.04.2016 r. – załącznik Nr 37).  

 Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Zarząd 

Powiatu w Suwałkach sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2015 r. Dodał, że  

Komisja Rewizyjna w dniu 5 maja br. rozpatrywała sprawozdanie finansowe, 

sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2015 r. wraz z opinią RIO o tym 

sprawozdaniu a także informację o stanie mienia komunalnego powiatu i 

zatwierdziła powyższe sprawozdania oraz przedmiotową informację.                        

Z uchwałami Komisji Rewizyjnej w tej sprawie Państwo Radni zostali 

zapoznani na posiedzeniach Komisji Rady (uchwały Komisji Rewizyjnej  
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Nr 10/16/16, Nr 10/17/16, Nr 10/18/16 z dn. 5.05.2016 r. – załącznik Nr 38, Nr 

39, Nr 40). 

 Przewodniczący Rady przekazał, iż w związku z tym, że ustawa  

o finansach publicznych nałożyła na organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego obowiązek łącznego rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 2015 r. 

przygotowany został projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2015 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu powiatu za 2015 r. który Państwo Radni otrzymali. 

 Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały 

opiniowany był przez Komisję Finansową i Komisję Promocji i Rozwoju 

Powiatu w dniu 19 maja br. oraz Komisję Polityki Społecznej w dniu 

dzisiejszym. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 19 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 41). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji                    

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu poinformował,  

iż Komisja w dniu 19 maja br. zaopiniowała pozytywnie przedłożony projekt 

uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 42). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 20 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 43). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2015 rok  wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu powiatu za 2015 rok:    

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0 

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XV/105/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 20 maja 

2016 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 rok  wraz 
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ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 2015 rok została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 44). 

 

Ad.23  

Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu  

w Suwałkach. 

 

 Przewodniczący Rady przekazał, Komisja Rewizyjna na posiedzeniu  

w dniu 5 maja br. po rozpatrzeniu sprawozdania finansowego, sprawozdania                 

z wykonania budżetu powiatu za 2015 r. wraz z opinią RIO o tym sprawozdaniu 

oraz informacji o stanie mienia komunalnego powiatu, opracowała opinię 

Komisji z wykonania budżetu powiatu za 2015 r. oraz wniosek w sprawie 

absolutorium dla Zarządu Powiatu w Suwałkach z tytułu wykonania budżetu 

powiatu za 2015 r. i przedłożyła je Radzie Powiatu w dniu  5 maja br. Państwo 

Radni powyższe materiały otrzymali (pismo znak: BRP.300.1.2016 z dn. 

5.05.2016 r. – załącznik Nr 45). 

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  

o odczytanie uchwały Komisji w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu  

z tytułu wykonania budżetu powiatu za 2015 r.  

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Szwengier odczytał 

uchwałę Komisji Rewizyjnej z dnia 5 maja br. w sprawie absolutorium dla 

Zarządu Powiatu z tytułu wykonania budżetu powiatu za 2015 r.  

 Przewodniczący Rady przekazał, że uchwała RIO w sprawie wyrażenia 

opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Powiatu w Suwałkach 

wniosku w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu absolutorium za 2015 r. 

wpłynęła w dniu 17 maja br. i Państwo Radni również tą opinię otrzymali 

(uchwała Nr RIO.V-00322-10/16  z dn. 12.05.2016 r. - załącznik Nr 46).  

 Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję 

Rewizyjną Rady Powiatu w Suwałkach wniosku w sprawie udzielenia 

Zarządowi Powiatu w Suwałkach absolutorium za 2015 r. 

Przewodniczący Rady przekazał, że przygotowany został projekt uchwały 

w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Suwałkach, który opiniowany 

był przez poszczególne Komisje: Komisję Finansową i Komisję Promocji  

i Rozwoju Powiatu w dniu 19 maja br. oraz Komisję Polityki Społecznej w dniu 

dzisiejszym. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 19 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 47). 
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Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji                    

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu poinformował,  

iż Komisja w dniu 19 maja br. zaopiniowała pozytywnie przedłożony projekt 

uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi załącznik Nr 48). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 20 maja br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 49). 

 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach absolutorium 

dla Zarządu Powiatu w Suwałkach. 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 13 Radnych 

 przeciwko      -  0 

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XV/106/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 20 maja 

2016 r. w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu w Suwałkach została 

podjęta jednogłośnie (załącznik Nr 50). 

 

 Przewodniczący Rady przekazał serdeczne gratulacje dla Zarządu 

Powiatu  z tytułu uzyskanego absolutorium.  

 Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał: „Panie Przewodniczący, 

Szanowna Rado, wydaje mi się, że jest teraz czas, aby w imieniu Zarządu 

Powiatu podkreślić i podziękować Radzie za takie podejście do pracy Zarządu i 

udzielenie absolutorium. Oczywiście nie jest to zasługa samego Zarządu, że 

realizujemy wszystkie zadania, które zostały nam narzucone różnymi ustawami, 

ale też wynikające z naszych uchwał Rady Powiatu, jest to wynik dobrej 

współpracy zarówno z Radą, z każdym z Państwa, bo staraliśmy się 

uwzględniać Państwa uwagi, Państwa życzenia, czy też propozycje, jeżeli było 

to możliwe. I tak, dzięki temu dobremu zrozumieniu, wydaje się, że jako Zarząd 

mieliśmy komfortową sytuację i dobrze się nam pracowało i realizowało zadania 

i budżet w roku 2015. Jest to również zasługa pracowników Starostwa i naszych 

jednostek. Zatem tutaj na ręce Naczelników Wydziałów i Kierowników 

jednostek organizacyjnych Powiatu bardzo serdecznie dziękuję w imieniu 

Zarządu za zaangażowanie, za zrozumienie tych zadań, które na Was zostały 

nałożone przez Radnych Powiatu. To nasza wspólna zasługa i wspólny sukces. 

Dziękuję serdecznie również naszym służbom, strażom, inspekcjom, z którymi 
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współpracujemy. Jest część zadań z zakresu chociażby bezpieczeństwa 

publicznego, ja zawsze mogłem na Państwa liczyć, zawsze konstruktywnie 

dyskutowaliśmy na tych spotkaniach Zespołu Zarządzania Kryzysowego a także 

na Komisji Bezpieczeństwa i w różnych innych sytuacjach zawsze można było 

na Was liczyć. Myślę, że tak będzie dalej, będziemy współpracowali, 

realizowali zadania również w roku bieżącym, dziękuję serdecznie”. 

 

Ad.24  

Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

  

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie wolnych wniosków  

i oświadczeń. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Szwengier przekazał, 

podziękowania dla Pana Wicestarosty Witolda Kowalewskiego za gniazdo 

bociana. Przyjechali elektrycy dokładnie o godzinie 12.00 położyli kilka gałęzi  

a za 10 min. bocian przyleciał z ogromną gałęzią i zaczął budować gniazdo,  

już jajka mają a bez interwencji tego by nie było. 

Wicestarosta Witold Kowalewski przekazał, iż chciałby serdecznie 

podziękować Panu Adamowi Słuchockiemu Dyrektorowi Rejonu 

Energetycznego Suwałki za życzliwe potraktowanie sprawy. Zadzwoniłem, 

poprosiłem, trochę zdziwił się na początku, ale potem mówił, że jak trzeba to 

trzeba. Dziękuję serdecznie.  

Przewodniczący Rady przekazał, że Państwo Radni otrzymali pismo  

z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku w sprawie 

normatywnego charakteru uchwał w sprawie ustalenia zasad przyznawania diet 

radnym oraz przewodniczącym organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych (pismo znak: NK-II.40.29.2016.AK z dn. 4.05.2016 r. – 

załącznik Nr 51) oraz analizę działalności uchwałodawczej organów 

stanowiących jednostek samorządu terytorialnego za 2015 r. (kserokopia pisma 

znak: NK-II.40.27.2016.AK z dn. 2.05..2016 r. – załącznik Nr 52). 

Przewodniczący Rady przekazał, iż kolejna sesja planowana jest na dzień 

22 czerwca 2016 r.  

W związku z przypadającym w maju świętem samorządu 

i samorządowców przedstawiciele służb mundurowych złożyli  

na ręce Starosty Suwalskiego oraz Przewodniczącego Rady Powiatu  

w Suwałkach, a za ich pośrednictwem wszystkim Radnym Rady Powiatu  

w Suwałkach serdeczne gratulacje oraz życzenia satysfakcji z wykonywanych 

obowiązków służbowych, zdrowia i zadowolenia oraz wszelkiej pomyślności  

w pracy zawodowej i życiu osobistym. 
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Ad.15.  

Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 

obrady XV sesji Rady Powiatu w Suwałkach o godz. 16.15. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

 

                                                                      PRZEWODNICZĄCY RADY  

                                                                                 /-/ Grzegorz Mackiewicz 

 

 
 
Protokołowała: 
/-/ Monika Szczerbowska 


